
SHK Møte 5 – 2024 
tor. 27 juni 2024, 19:00 - 21:00 
 
Teams 
Deltakere 
Medlemmer i Sportshundkomiteen 
Linda Stensrud, Liv McDowell, Morten Larsen, Ghita Fossum, Øivind Juul Schjetne, Kristin Myhre,  
Annika Vestman, Terje Frode Bakke 

Fraværende: Ellinor Antonsen 

* Komitemedlem Ghita Fossum (RL) erklærte seg inhabil i sak 69/24, 70/24, 71/24, 72/24 og 73/24 deltok ikke i 
behandlingen av disse. 

Det var ellers ingen habilitets innsigelser knyttet til sakene som lå til behandling. 

 
M Ø T E P R O T O K O L L 

 
61/24 
Protokoll SHK-møte 4 
NKKs sportshundkomite har godkjent protokollene digitalt i etterkant av møtet. 

 
62/24 
Tilbakemelding fra Hovedstyre ved HS representant 
Muntlig orientering fra HS representant 

Vedtak: NKKs sportshundkomite tok informasjon til orientering. 

 
63/24 
Tilbakemelding fra utvalgets leder 
Muntlig orientering fra utvalgets leder 
 
Vedtak: NKKs sportshundkomite tok informasjon til orientering. 

 
64/24 
Orientering fra Sekretariatet 
Muntlig orientering fra Sekretariatet 

Vedtak: NKKs sportshundkomite tok informasjon til orientering. 

 
65/24 
Endring av cert-regler lure coursing jf. SHK-sak 27/24/45/24 

Vedtak:  
NKKs sportshundkomite vedtok å gi klubbene frist for innsending av vurdering av cert-reglene 
innen 1. november 2024, slik at evt. vedtak kan fattes før årsskiftet og gjøres gjeldende fra 
1.1.2025. Vurderingen kan gjerne sendes tidligere om den er ferdig før. Dette innebærer at 
regelverket som ble vedtatt av SHK i mars 2024, er vedtatt slik det står med tanke på cert regler. 



Det publiseres da i sin helhet, med gyldighet fra 1.1.2024, med 5 års låsningsperiode, men med 
en versjons endring fra 1.1.2025 dersom det blir endring i cert-reglene. 

Sammendrag: 
Raseklubbene som forvalter lure coursing (LC) ber om å få en konkret tidsramme for når deres 
vurdering av cert-reglene skal fremlegges for SHK. Med henvisning til høstens dialog med dette 
miljøet, ønsker klubbene å få best mulig behandling av dette temaet, og ber derfor om 
tilstrekkelig arbeidstid til denne prosessen. 

Klubbene skriver følgende: 
SHK ber også om at KG LC vurderer cert-reglene for de minste rasene. Vi presiserer at dette også 
er et ansvar som ligger hos raseklubbene. I møtet med NKK/SHK 31.10.2023 fikk vi forståelse for 
at det var rom for å gjøre nødvendige tilpasninger i regelverket utenom den normale 5-års 
perioden. Her henvises det til cert-reglene. Raseklubbene ønsket derfor å bruke 2024 på en 
grundig gjennomgang av dagens cert-regler slik at disse vil fremstå mer riktig også for raser med 
få deltakere og i tråd med formålet for LC. Vi vil derfor utforme et nytt forslag til utdeling av cert 
som vi ønsker vil bli gjeldende f.o.m. 01.01.2025. Vi ber om tilbakemelding på dette og evt. også 
en tidsfrist for når dette må senest sendes inn til SHK. Klubbene som forvalter LC ber om en frist 
for når en vurdering av cert-reglene skal foreligge, og anmoder om innføring fra 1.1.2025. 

 
66/24 
Utdanningsregler for lure coursing dommere, jf. SHK-sak 27/24/46/24 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite opprettholder sitt tidligere vedtak fra sak 27/24 og ber KG LC/NLCK 
korrigere dommer utdannelsen etter innspill fra SHK. Dommerutdannelsen var tidligere en del av 
fellesbestemmelsene til prøvegrenene under SHK. Disse ble tatt ut når HS vedtok de nye 
fellesbestemmelsene (Vedtak 178/23). SHK ønsker tydelige regler for utdannelsene i sine grener, 
slik at det er entydig hva som skal til for å få en autorisasjon og hva som skal til for å miste denne. 

Sak 27/24 
Da dommerutdannelsen er tatt ut av regelverket må det lages et eget dokument uavhengig av 
regelverket, som skal godkjennes av SHK. SHK ønsker at KG-LC sender en grundig oversikt over 
utdanningsløp for grenen. Eksempelvis krav til de ulike utdannelsene; instruktør, dommer, pilot, 
starter fra start til slutt. 

Sammendrag: 
Raseklubbene som forvalter lure coursing (LC) ber om at utdanningsregler for dommere tas inn i 
regelverket. At vedtaket i sak 27/24 omgjøres, slik at dommerutdanningen kan stå i den prøve-
spesifikke delen av regelverket. 

I sitt tilsvar på vedtaket så skriver klubbene følgende: 
SHK ber om et dokument som gjelder dommerutdanningen. Dette ble sendt til NKK/SHK 
30.11.2023. Vi vedlegger dette på nytt og ber om at dette legges inn i regelverket. 
 
67/24 
Utdanningsplan for lure coursing funksjonærer 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite mener det er nødvendig med en grundig gjennomgang og avklaring 
hvem som har ansvar for hva innen Lure coursing, før innsendte utdanningsplaner evt. 
godkjennes. SHK har gitt innspill også til disse da disse er mangelfulle og ikke entydige nok.  



SHK ønsker en avklaring med HS om hvem som har ansvar for hvilke utdannelser som ligger 
under LC og LC sitt regelverk. Det er fremdeles ikke klart hvordan oppgaver skal fordeles mellom 
NLCK og KG LC og SHK ønsker fortsatt en avklaring på dette. 

Avklaringer rundt trinn 2 utdannelse. 
SHK støtter KG-LC i at de ikke skal utarbeide en trinn 2 utdanningsplan da de ikke har kurs med 
instruktører på lik linje som flere av de andre grenene under SHK. 

Sammendrag: 
På grunnlag av det tidligere SHK-vedtak 39/23 legger klubbene som forvalter LC, frem sitt utkast 
til utdanningsplan for LC funksjonærer. 

I sitt tilsvar på vedtaket så skriver klubbene følgende: 
SHK ber også om en grundig oversikt fra KG LC over andre utdanningsløp. Vi presiserer at dette er 
et ansvar som ligger hos raseklubbene, ikke KG LC, da det er raseklubbene som har forvaltnings-
ansvaret. Tidligere KG LC utarbeidet et forslag til utdanningsplan som raseklubbene har hatt som 
utgangspunkt for nåværende. Dette ble oversendt NKK/SHK 07.12.2023. Siden dette ikke har blitt 
mottatt, besluttet raseklubbene å oversende utdanningsplanen til det nye KG LC for 
gjennomgang/-kommentarer 

Om tidligere SHK-sak 39/23. 
Her anmodes det om at grenene som ikke har utdanningsplan for instruktør trinn II om å 
utarbeide dette. 

Lure coursing er en rasespesifikk bruksprøve for gr. 10 og noen raser i gr. 5. Dette er en sport som 
ikke kan sammenlignes med andre hundesporter i NKK og vi ser det derfor som uhensiktsmessig, 
om ikke umulig, å utarbeide en utdanningsplan som sidestilles med instruktører i andre 
hundesporter. Pr. nå er det kun dommerutdanningen som ligger innunder NKK, de andre 
utdanningene ligger hos raseklubbene og det er disse som utdanner og autoriserer funksjonærer. 
 
68/24 
Dispensasjonssøknad - Instruktør Trinn 1 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite vedtok at kandidaten autoriseres som instruktør trinn 1. 

Sammendrag: 
Søknad fra Mona Engebretsen om autorisasjon som trinn 1 instruktør. Hun har tidligere gått trinn 
1 og bestått eksamen, men har ikke fullført krav med egen hund for autorisasjon den gang. Hun 
har etter dette tatt flere studiepoeng ved UMB med fokus på adferd og læring. Hun er svært aktiv 
i NRK avd. Østfold, og deltar også aktivt på prøver med egne hunder. 

 
69/24 
Dispensasjonssøknad - avvik på minstemål på en innendørs rallylydighetsbane, 
Nannestad og Omegn Hundeklubb 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite vedtok å sende saken til Dommerutvalget (DU) for endelig beslutning. 
I tidligere sak 79/24 vedtok NKKs sportshundkomite at det gis myndighet til den klubb/forbund 
/kompetansegruppe som har ansvaret for å ivareta aktiviteten til å beslutte søknader gjeldene 
dispensasjoner fra arealstørrelse på baner. 

 



Sammendrag: 
Klubben skal holde et utendørstevne den 30. juni og søker dispensasjon fra minstemål på deres 
innendørsbane i tilfelle dårlig vær. I NKKs regler for rallylydighet punkt 5.3. Ringutforming står det 
følgende: 

Ringen skal være minimum 20x25 meter utendørs og 12x17 meter innendørs. Dersom man har 
maksimum antall øvelser bør ringstørrelsen økes. Det er mulig å søke NKK om dispensasjon på 
ringstørrelse på innendørsbanene. Det skal opplyses til dommeren om ringstørrelsen arrangøren 
tilbyr. Underlaget i banen skal være egnet for hinderbruk. Eksempelvis er asfalt, betong og glatte 
tepper ikke egnet. 

Innendørsbanen i plasthallen har følgende mål: 11.5m x 24m. Underlaget er kunstgress med 
gummigranulat.  
 
NRL og Dommerutvalget (DU) er spurt om innstiling til saken og finner et minus ved at en 
dommer sannsynligvis må lage dobbelt sett med banetegninger, ett sett for utendørsbane og ett 
sett for innendørsbane da arealene er så vidt forskjellig i størrelse at det sannsynligvis ikke kan 
benyttes opprinnelige banetegninger som er tiltenkt brukt ute inne i hallen. Videre er dårlig vær 
noe alle klubber som arrangerer stevner må leve med. NRL er i utgangspunktet positivt å gi 
dispensasjon for et enkelt stevne da det kun er snakk om et minimalt avvik på innendørs 
banestørrelse. Det forutsettes at dommer er informert i god tid før stevnet og godkjenner en slik 
flytting av stevne sted. 

 
70/24 
Dispensasjonssøknad - avvik på minstemål på en utendørsbane rallylydighet,  
Kvam Hundeklubb 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite vedtok å sende saken til Dommerutvalget (DU) for endelig beslutning. 
I tidligere sak 79/24 vedtok NKKs sportshundkomite at det gis myndighet til den 
klubb/forbund/kompetansegruppe som har ansvaret for å ivareta aktiviteten til å beslutte 
søknader gjeldene dispensasjoner fra arealstørrelse på baner. 

Sammendrag: 
Kvam Hundeklubb søker dispensasjon for å kunne bruke klubben sin egen utebane til Rally 
stevnet den 28. og 29. september i Norheimsund. Utebanen fraviker noe fra målene som er 
oppgitt i regelverket for rallylydighet. 

Mål på utebane er 15x30 (450kvm). Ifølge regelverket står det oppført at en utebane bør være ca. 
20x25 for utendørs stevne. Banens ønskes benyttet pga. utebanens plassering, tilgang til 
internett, trygt inngjerdet, gode parkeringsmuligheter samt tilgang på toalettanlegg. Til vanlig er 
det trent mye rallylydighet og agility der. Klubben har holdt flere blåbær stevner i agility, hvor 
tilbakemelding på banen har vært positiv. 

NRL er spurt om innstilling og på bakgrunn av tidligere dispensasjoner for baner med areal avvik 
innstiller NRL på at dette kan gis for et enkeltstående stevne. Det forutsettes at dommer blir 
informert god tid i forveien og at denne ikke har noen innvendinger. I Dommerutvalgets (DU) 
uttalelse legger de vekt på at det i regelverket er rom for å søke dispensasjon for banemål på 
innebaner. Utebaner er her ikke nevnt. Sistnevnte har sammenheng med at det var et klart ønske 
hos regelverksgruppa som utforma siste regelverk at utebaner ikke skal være under minste-
målet. Dommerutvalget mener at søknaden bør avvises, både på grunnlag av regelverket, og på 
grunnlag av intensjonen i hvordan banemål der er omtalt. 



 

71/24 
Dispenasjonssøknad - avvik fra minstemål på en innendørsbane rallylydighet, 
Hammerfest og Omegn Hundeklubb 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite vedtok å sende saken til Dommerutvalget (DU) for endelig beslutning. 
I tidligere sak 79/24 vedtok NKKs sportshundkomite at det gis myndighet til den 
klubb/forbund/kompetansegruppe som har ansvaret for å ivareta aktiviteten til å beslutte 
søknader gjeldene dispensasjoner fra arealstørrelse på baner. 

Sammendrag: 
Hammerfest og omegn hundeklubb skal avholde et ettermiddags stevne inne 29.11.24, og i den 
forbindelse søker vi om dispensasjon til å avvike fra ringstørrelsen. Krav til ringstørrelse er  
12 x17m, hallen vi skal ha stevne i er 11,5 x19 m. Klubben har spurt dommer for dagen og hun 
har godkjent at det søkes dispensasjon om fravikelse på størrelse. Søknaden gjelder for et 
enkelt-stevne 29. november 2024. 

Det er tidligere gitt dispensasjon for enkeltarrangementer, henviser til tidligere Sak 54/23. NRL 
har ingen innvendinger mot å gi dispensasjon for et enkelt-stevne da areal avviket er såpass lite 
og at dommer på stevnet allerede har godkjent dette. 

 
72/24 
Dispensasjonssøknad - Fritak fra rallylydighetsøvelser med springmarsj 

Vedtak: 
NKKs sportshundkomite vedtok å ikke gi dispensasjon om fritak fra øvelser med springmarsj, da 
en slik tilrettelegging anses som tilstrekkelig regulert i regelverket. Jamfør sak 31/24 og 45/23 
hvor dispensasjon ikke ble innvilget. 

I Punkt 12. Kommentarer til NKKs Fellesbestemmelser ivaretas funksjonsnedsettelser på 
følgende måte: 

Førere: 
Så langt det lar seg gjøre skal forholdene legges til rette for varige og kroniske 
funksjonsnedsettelser. Ved akutt skade/funksjonsnedsettelse kan en ikke søke om 
tilrettelegging. Henvendelse om funksjonsnedsettelsen sendes arrangør senest 14 dager før 
ordinær påmeldingsfrist utløper. Henvendelsen må inneholde informasjon om hvilke tilpasninger 
funksjonsnedsettelsen behøver. Dommer og arrangør avgjør i samarbeid hvorvidt all ønsket 
tilrettelegging kan imøtekommes. Tilbakemelding fra arrangør til utøver må være sendt før 
ordinær påmeldingsfrist utløper. Eksempler på dette er bedømningstilpassning, ekstra tid på 
briefing m.m. Søker har da mulighet å sende søknad til arrangør (innen tidsfrist) og ønske seg 
tilrettelegginger, som dommer kan innvilge dersom vedkommende finner dette i tråd med sine 
ønsker for banebyggingen på den gitte konkurransen. 

NKKs spportshundkomite anmoder NRL om å informere ut til miljøet om at varige og kroniske 
funksjonsnedsettelser blir ivaretatt gjennom regelverk og ber NRL om å se på ordlyden i 
regelverket ved neste regelverks revisjon for å redusere antallet dispensasjonssaker. 

Sammendrag: 
Det er sendt inn en forespørsel om fritak fra rallylydighetsøvelsen Springmarsj på bakgrunn av at 
personen har amputert høyre legg og går med protese, og kan derfor ikke utføre øvelser med 
springmarsj. NRL og Dommerutvalget (DU) er bedt om innstilling til saken og mener at et fritak 



fra øvelsen springmarsj bør kunne innvilges. Det er viktig at dommer(e) er informert om dette i 
god tid før eventuelt stevne. Denne informasjonsplikten bør ligge på utøver. Arrangør bør 
medvirke til at kontaktinformasjon med aktuell dommer videreformidles. 

 
73/24 
Unntatt offentlighet - Inntaksbrev i sak NKK-2024-05-M3H1S1 Rallylydighet 

 
74/24 
Møtedato Sportshundkomiteen 

Vedtak: 
Neste møte i NKKs sportshundkomite er tirsdag 20.august kl. 1900 

 
75/24 
Eventuelt 

1. Delegeringsnotat 
Sekretariatet lager en liste på hva SHK skal behandle og hva som behandles av 
KG/klubb/forbund - Notatet legges i Admincontrol. 
 

2. Delegerte Dispensasjonssaker 
Sekretariatet orienterer om saker som har vært oppe og legger ved vedtak i sakene. 
 

3. Habilitet 
Det skal stilles spørsmål om habilitet i starten på møtet før sakene gjennomgås. Det er 
enighet om å forholde seg til NKKs habilitetsregler inntil noe nytt foreligger. 
 

4. Oppfølgingssaker 
Sekretariatet informerer om status på ventende/utsatte saker og også hvilke som kan lukkes. 
Et arbeidsdokument utarbeides av sekretariatet. Oppfølgingssakene tas opp under punktet 
«Orientering fra Sekretariatet» på sakslisten. 
 

5. Dispensasjonssaker Instruktørutdanning 
SHK er enige om å jobbe med et førende dokument som avgjør hva som skal veie for og mot 
en dispensasjon. Det skal lages en "mal for dispensasjonssøknad" med henvisning til hvilke 
krav til vedlegg som må følgesøknaden. Sekretariatet bistår med malen. 


